
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 22. april 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 227

Det fremgår af artiklen »Afsløring: BIO4-ansatte indåndede giftige dampe i flere måne-

der« i A4 Arbejdsmiljø den 21. april 2020, at håndværkere på det store byggeri på BIO4

systematisk er blevet udsat for overtrædelser af grænseværdierne, helt op til 100 gange

over grænseværdien. Det drejer sig om påvirkning fra isocyanat-dampe fra isoleringsma-

terialet, som er stærkt allergifremkaldende selv i små doser, og som kan fremkalde be-

tændelsestilstand og vand i lungerne. På den baggrund bedes ministeren besvare følgen-

de spørgsmål:

A. Hvad mener ministeren om de alvorlige brud på arbejdsmiljøloven, som er sket på det

store prestigebyggeri BIO4?

B. Hvad mener ministeren om, at arbejdsmiljørepræsentanternes nødråb er blevet over-

hørt?

C. Hvad mener ministeren om, at 728 ud af 1135 målinger har overskredet grænsevær-

diern, nogle gange helt op til 100 gange over grænseværdien?

D. Hvad mener ministeren om, at ansatte ikke systematisk er blevet orienteret om over-

skridelser af grænseværdierne?

E. Hvorfor går der så længe før Arbejdstilsynet giver strakspåbud?

F. Hvordan er udenlandske arbejdere stillet, når de ikke har forstået de danske regler og

måske rejser hjem efter endt arbejde med skader på helbredet?

G. Mener ministeren, at lovgivningen er stærk nok på dette område?

H. Mener ministeren, at arbejdsmiljørepræsentanternes rettigheder og indflydelser er

stærke nok til at håndtere den slags overtrædelser?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Kasper Sand Kjær
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